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Hyvinvoinnin ja terveyden (HYTE) edistämisen työryhmä  

Aika:  9.6.2025 klo 14  

Paikka:  Kunnantalon väistötila GET- neuvotteluhuone 3 krs. Ollinmäentie  

 

Osallistujat:     Elina Vehkala, Tapani Tuominen, Annukka Kolehmainen, Matti Karhu, Pirkko Lintunen, Aimo Korpi,  Suvi 

Oikarinen, Ritva Kesti, Tanja Siipilehto ja Tiina Mattila. Etänä paikalla Jarmo Ketonen ja Heikki Lahnaoja.  

Matti Soronen, kunnanjohtaja, puheenjohtaja  
Elina Vehkala, sivistysjohtaja, esittelijä  
Tiina Mattila, kirjastovirkailija, sihteeri 

Tapani Tuominen, elinvoimajohtaja  
Jarmo Ketonen, Saaren koulun rehtori, etänä 
Annukka Kolehmainen, Yppärin koulun rehtori 
Aimo Korpi, tekninen johtaja  

Heikki Lahnaoja, kirjasto- ja kulttuurijohtaja, etänä 
Tea Lumijärvi, nuoriso-ohjaaja / järjestöyhdyshenkilö  
Kati Haarala, varhaiskasvatusjohtaja/ Anna Yrjänä, varhaiskasvatuksen opettaja  

Carita Hiironen, osallisuus-, yhdyspinta- ja hyvinvointikoordinaattori (POHDE)  
Sidosryhmien edustajat:  
Jukka Malinen, kirkkoherra, Pyhäjoen seurakunta/ Mirja Hirvikoski  
Matti Karhu, kyläyhdistykset   

Suvi Oikarinen, urheiluseurat   
Hannu Anttila, Pyhäjoen Yrittäjät   
Tanja Siipilehto, Pyhäjoen Martat/ Päivi Möttönen  

Saara Laatinen, Pyhäjoen 4H/ Niina Malinen  
Pirkko Lintunen, Pyhäjoen Eläkeliitto  

Nuorisovaltuusto  

Ritva Kesti, Vanhus- ja vammaisneuvosto  

 

  
Pöytäkirja 

   

1. Kokouksen avaus ja puheenjohtajan ja sihteerin valinta  
Kokoukselle valittiin puheenjohtajaksi Tapani Tuominen. 

Sihteeriksi Tiina Mattila. 

  

2. Kokouskäytännöt, pöytäkirjan tarkastus ja hyväksyminen, varajäsenen kutsuminen.   
Pöytäkirjat löytyvät Teams:stä, kohdasta Hyte. Pöytäkirja lähetetään jokaiselle sähköpostissa 

kommentoitavaksi.  

  

3. Edellisen kokouksen muistion hyväksyminen.  
Edellisen kokouksen muistion läpikäyminen.  

  
4. Hyte suunnitelmat ja raportit – Johdon työpöytä.   

Johdon työpöytä- työkaluun on koottu HYTE- suunnitelmat ja raportit. Kunta-maisemaan pääsee 

tällä hetkellä vain hyte-työryhmän jäsenet, joilla on Pyhäjoen kunnan sähköpostiosoite.   

  



 
5. Zekki Pro – tiedonkeruun tulokset  ( LIITE 1) 

Elina esitteli Pyhäjoen Zekki Pro-kyselyn tuloksia. Pyhäjoella kyselyyn vastasi 234 koululaista. 

Liitteeksi laitetaan diat tuloksista. Valtakunnallisesti pahoinvointi on lisääntynyt koko Pohteen 

alueella, tytöillä enemmän kuin pojilla. Kouluun on hankalaa herätä ja itsetunto- ja  

resilienssihaasteet  nousivat kyselyssä esille.  

 
6. Ajankohtaiset hyteasiat Pyhäjoella  

  
- Retkeilyreitistöjen tilanne. Aimo Korpi 
Aimo Korpi esitteli. Metsänhoito OY Timo Lehtelällä on sopimus Pyhäjoen retkeilyreittien 

kunnossapidosta. Pyöräilyreitit ja virkistyspaikkojen hoito kuuluu sopimukseen. 

Tulevaisuudessa, kun reitit saadaan parempaan kuntoon ja lopullisesti valmiiksi, voidaan 

markkinoida myös muualle yhteistyössä Raahen seudun matkailun kanssa.  
- Ehkäisevä päihdetyö. Elina Vehkala 

7.5. järjestetty pyhäjokisia alle 25-vuotiaita koskeva päihdekeskustelu, jossa oli mukana 

laajasti eri toimijoita. 

- Liikunnanohjaajat Tuula Sarpola ja Venla Salmela, Elina Vehkala 

Uudet liikunnanohjaajat ovat tuoneet uutta intoa ja toimintaa liikuntatoimeen. Aktiivista 

toimintaa on tarjolla kaikenikäisille. Kunnan strategian mukaisesti liikunnallisuuden lisääminen 

otettu hyvin haltuun. Kesällä on jumppaa ja ohjattua kuntasaliharjoittelua on tarjolla.  

Vanhemman väen keppijumppaa torstaisin 12.-12.30 Jokikartanossa. Oma keppi mukaan. 

- Kirjaston ja kulttuuripalvelujen asiat, Heikki Lahnaoja ja Tiina Mattila 

Kirjastolla on koko kesän ja ympäri vuoden tarjolla ohjelmaa kaikenikäisille. Kesällä isoin 

tapahtumakokonaisuus on kotiseutuviikko ja syksyllä toista kertaa järjestettävä Taiteiden yö 

22.8.2025 klo 18–23. Museo avaa ovensa juhannuksen jälkeen.  

- Tiistai torit 2025- teemat. Tapani Tuominen 

Tänä vuonna eri toripäivillä on oma teemansa ja vastuut jaettu eri tahoille kunnan ja 

järjestöjen kanssa. Myyntipaikat olleet täynnä joka kerta. Netissä omat sivut tiistaitoreille. 

19.8. Tiistai torin yhteydessä uusien pyhäjokisten asukkaiden-ilta.   

- Vanhus- ja vammaisneuvoston asiat. Ritva Kesti 
Vanhus- ja vammaisneuvoston kausi päättyy ja uusien edustajien valinta. Pohteen vanhus- ja 

vammaisneuvostoon elokuuhun mennessä valittava edustajat ja varajäsenet. VVN toivoisi, 

että kunnan kanssa olisi enemmän yhteistyötä, jossa myös päättäjille tuotaisiin asioita esille ja 

kerrottaisiin kuulumisia.  

26.6. seurakunnan lauluilta, jokikartano 

16.7. Jokikartanon kesäilta asukkaille ja omaisille. Makkaranpaistoa ja ohjelmaa. Mukaan 

myös eläkeläisvapaaehtoiset 

13.8. virkistyspäivä Jokikartanossa. 

6.9. Tapani Kiminkinen – terveys ja hyvä elämä.  

6.–12.10. Vanhustenviikko mukana ohjelmaa suunnittelemassa liikuntatoimi, kirjasto, srk, VVN 
- Seurakunnan asiat Ei edustajaa  

Sävelhartaus tulossa 18.6. Ystäväkerho toimii aktiivisesti. 
 

Kyläyhdistysten asiat  
- Liminkakylä Matti Karhu 

Matti ollut yhteydessä muihinkin kyläyhdistyksiin, mutta yhteistä säveltä ei ole löytynyt ja 

kiinnostusta yhteistyökuvioihin ei ole syntynyt.  

27.5. kunta järjesti Keskikylän teollisuusalueeseen liittyen yleisötilaisuuden  

4.7. Liminkakylän kyläilta  

 



- Parhalahden kylä, Suvi Oikarinen 
Parhalahdella nuorekas porukka pyörittää kyläyhdistystä. Somessa hyvää julkikuvaa tuonut 

elävästä kylästä esille. Talkoolaiset laittavat Kultarantaa kuntoon. Historiapiiri toimii aktiivisesti 

kerran viikossa. 

3.5. Tipirieha Tankokarissa 

Parhalahti päivät vietettiin 8.6., jossa 400 kävijää.  

Parhalahti pinkaisu 15.8. 

 

Järjestöjen asiat  

  

- Martat; Tanja Siipilehto 

Martoilla toimii aktiivisena omalla porukalla ympärivuoden toiminta. Martat ovat olleet 

mukana myös useimmissa kahvituksissa erilaisissa tapahtumissa.  

Tulossa on kotiseutujuhlaan osallistuminen, tiistai tori, elokuussa sieninäyttely, 

marttailuviikko, Kiminkisen tapahtuman kahvila, lokakuussa puurokuukausi ja Annalan 

joulu. 

 

- Eläkeliitto; Pirkko Lintunen 

Pyhäjoen Eläkeliiton toiminta on erittäin aktiivista. Eläkeläiset tekevät reissuja ja retkiä 

pitkin Suomea ja ulkomailla. Eläkeläiset mukana tiistaitorilla ja aktiivisesti 

avustustehtävissä muiden järjestämissä tapahtumissa. Eläkeläisillä on myös hautajaisiin 

kantoapua vainajille, joilla ei ole omaisia, seurakunta koordinoi asiaa. 

- Pyhäjoen Yrittäjät 

Yrittäjät mukana Pyhäjoen kulmahuoneessa, jossa voivat pitää omia kokoontumisia.  

Tänä vuonna suurin tapahtuma on Kotiseutumarkkinat 5.7.  

Järjestöjen kanssa yhteistyössä järjestetään lauantaina 6.9. Maalaislääkäri tulee Kylään! 

Tapani Kiminkisen vierailu Pauhasalissa 

 Klo:14.00 Martta kahvila 
 klo:15.00 Tapanin ja Ullan esitys alkaa 
Tapani Kiminkisen ja Ulla-puolison luento terveydestä ja Hyvästä elämästä. 
Tapahtuman järjestää Pyhäjoen yrittäjät. Yhteistyössä mukana ja sponsoroimassa 

 PyhäKuitu, Pyhäjoen kunta, kulttuuritoimi, Vanhus-ja vammaisneuvosto, Pyhäjoen 

Eläkeläiset, Seurakunta ja Martat. Tilaisuus on maksuton kahvilaa lukuunottamatta. 
- Pyhäjoen Virta 

Virran YU-koulu alkaa 12.6. Pyhäjoen urheilukentällä. 

- Yppärin urheilijat 

Urheilijoilla on ulkokausi menossa. Suurin ponnistus on Merimajan tanssit. Koko kesän 

kerran viikkoon.  

- Tennisseura 

Tennisseuralla tulossa kansalliset tenniskilpailut 13.–14.6.  

 

 

  

7. Hyvinvointityö Pohteella- ajankohtaiset asiat  
Edustaja ei paikalla kokouksessa.  
Elina esitteli Pohteen digisotea koskeva asiakaskyselyn tulokset. Tuloksista voitiin päätellä, että 

pyhäjokiset osaavat käyttää digitaalista sotekeskusta ja ovat saaneet hyvin apua sen kautta.  

  

8. HYTE tapahtumat kesä ja syksy 2025 Pyhäjoella  
kts. kohta 6.  



- Uusille kunnanvaltuutetuille iltakoulu hyteen liittyen syksyllä. Työpajoittain 

käydään eri teemoja läpi.  

- Marras-joulukuuhun mennessä oltava hyväksyttävissä uudet hytesuunnitelmat 

valtuustokaudelle 2025-2029 

 

9. Muut asiat  
- Tapani ja Pyhäjoen yrittäjät puuhanneet Pyhäjoen kulmahuonetta, joka on 

käytettävissä järjestöille ja yrittäjille ilmaiseksi. Elokuussa kulmahuoneen 

avajaiset. Tällä hetkellä se toimii tiistai torien ”tukitilana”. 

- Liikkuva koulu sai jatkorahoitusta 26 000€, 60% avustus. 

- Yppärin koululle tulossa lentopallokenttä. Liikkuvan koulu- hankkeessa on 

koulutettu välituntiliikuttajia.  

- Saaren koululle tulossa syksyllä hyvinvointipäivä, jonne myös  Yppärin koulun 

oppilaat osallistuvat. 

- Uudet mobiililaitteiden käyttösäännöt tulossa kouluihin syksyllä 

- Lukiolaisten messut 13.9. 

  

10. HYTE työryhmän seuraavat kokoukset 2025 ( 4 krt / v)   

- syksyn 2025 kokousajat ilmoitetaan myöhemmin 

11. Kokouksen päätös  
  Kokous päättyi klo 15.36 


